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ELECCIONS COMUNALS

E l conseller de Cultura del 
Comú de Sant Julià de Lòria 
i dirigent de Progressistes-
SDP, Josep Lluis Donsión, 

va obrir la porta ahir a que el PS s’in-
tegrés, de cara a les properes elecci-
ons comunals, dins de la candidatu-
ra de Laurèdia en Comú. «Esperem 
que gent del PS aquesta vegada s’afe-
geixin a la plataforma», va manifes-

SDP convida al PS a formar 
part de Laurèdia en Comú
Donsión creu que dins de la plataforma «la preferència» és que Vila lideri la llista

ADRIÀ ESTEBAN
ANDORRA LA VELLA

tar Donsión, partidari «d’aglutinar 
el màxim de persones que tinguin 
diferents opinions i poder crear un 
comú més fort i més representatiu». 
En aquest sentit, el progressista va re-
calcar que «les eleccions comunals 
s’enfoquen més en la gestió de comú 
i no entren tant les ideologies políti-
ques que hi hagi». Amb tot, Donsión 
va matisar que a les reunions de Lau-
rèdia en Comú ja «venen represen-
tants del PS», quelcom que des del co-
mité parroquial socialdemòcrata a 

Sant Julià van limitar-se a assenyalar 
que tant sols hi assisteixen simpatit-
zants «a títol particular».

En qualsevol cas, Donsión també 
va manifestar que les diferents sen-
sibilitats que integren la plataforma 
(DA, SDP i independents) coincidei-
xen en expressar la seva voluntat per-
què l’actual cònsol, Josep Miquel Vi-
la, torni a encapçalar la llista de Lau-
rèdia en Comú. «La preferència és que 
el cònsol que hi ha continuï. Ara bé, 
això és una decisió que ha de prendre 
ell», va asseverar. Respecte a la reedi-
ció de Laurèdia en Comú, Donsión va 
afirmar que «estem convençuts que 
el sentit de plataforma ha funcionat i 
que tirarà endavant» i, per la seva ban-
da, el president de Progressistes-SDP, 
Jaume Bartumeu, li va augurar «fu-
tur». Així mateix, el líder morat va dir 
que el proper escenari electoral «està 
una mica enfosquit» atès que «les dife-
rents forces polítiques s’estan apun-
tant a fer llistes no partidàries». 

CRÍTICS AMB FILLOY/ Per últim, Bartu-
meu va criticar el ministre d’Habitat-
ge, Victor Filloy, per «resituar el seu 
plantejament» en relació a la proposi-
ció de llei del PS rebutjada pel Govern, 
la qual n’era partidari com a gerent de 
l’Acoda. «Ja hem interpel·lat al minis-
tre per saber si continua pensant el 
que ens va venir explicar a SDP i vam 
introduir al programa o si ara resulta 
si això s’ha convertit en un fons d’in-
versió», va cloure Bartumeu. H
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33 Alguns usuaris surten de la seu de la CASS. 

Les despeses de les pensions de la 
branca de jubilació van incremen-
tar-se en un 9,1% el primer semes-
tre d’enguany respecte al mateix 
període de l’any anterior, ja que 
van caldre 49 milions d’euros per 
cobrir les prestacions contributi-
ves dels 13.109 pensionistes que 
hi havia registrats al juny, un 3% 
més que al primer semestre de 
l’any anterior. Així va exposar-ho 
ahir el Consell d’Administració de 
la CASS en la sessió en què va pre-
sentar la liquidació de comptes del 
primer semestre del 2019. 

De fet, no només van créixer les 
despeses de la branca de jubilació, 

LIQUIDACIÓ DE COMPTES DE LA CASS

La despesa en pensions creix un 
9% el primer semestre de l’any
Els ingressos de la branca 
de jubilació, però, també 
van augmentar un 3,4%

sinó també les de la branca gene-
ral, ja que les prestacions sanitàri-
es van representar un increment 
del 4,4% respecte al primer semes-
tre del 2018, amb 50,1 milions 
d’euros, i les de prestacions econò-
miques –baixes, pensions d’inva-
lidesa i pensions d’orfenesa–, del 
9,4%, amb 30,2 milions d’euros. De 
tota manera, tal com van posar de 
relleu des del Consell d’Adminis-
tració de la CASS, durant el mateix 
període també van augmentar els 
ingressos «a causa de l’increment 
del nombre d’assalariats i treballa-
dors per compte propi». Si bé els in-
gressos de la branca general van 
fer-ho en un 4,1% tenint en comp-
te tant els 63,2 milions de les cotit-
zacions dels assalariats i els treba-
lladors per compte propi com els 
5,2 milions de les pensions i les bai-
xes,  els de la de jubilació van repre-
sentar únicament un 3,4% més. H
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33 Costa i Vilarrubla presenten la quarta edició del projecte Tàndem. 

El projecte Tàndem arriba al «punt 
òptim» en la seva quarta edició

Tant la ministra d’Educació i Ense-
nyament Superior, Ester Vilarruble, 
com el líder del clúster d’Educació 
d’Actua, Ferran Costa, van coincidir 
que la quarta edició del projecte Tàn-
dem ha aconseguit arribar al seu ob-
jectiu. De fet, Costa va indicar que «es 
troba en el seu punt òptim, ja que és 
un projecte madur i estable que es-
tà donant els seus fruits». Segons van 
anunciar en l’acte de presentació que 
van realitzar ahir mateix, enguany hi 
participen un total de 68 alumnes de 
cicles de Formació Professional de di-
ferents disciplines que, distribuïts en 
un total de dotze equips, hauran de 
resoldre els reptes plantejats per les 
empreses MoraBanc Andorra, Unicef 
i Vatel, escola de turisme i hoteleria.

El líder del clúster d’Educació va 
voler destacar que el projecte és be-
neficiós per a les dues parts, ja que les 
empreses reben una visió «fresca i in-
novadora» per part dels joves mentre 
que aquests darrers s’emporten una 
«visió molt clara de com és el mercat 

laboral». Per la seva banda, la minis-
tra va comentar que dins del sistema 
educatiu andorrà sempre s’ha pensat 
que els centre escolars no han d’estar 
aïllats de la realitat. «En aquest pro-
jecte saps que allò que aprens pot te-
nir una aplicació immediata», va in-
sistir Vilarrubla tot recordant que 
s’estan duent a terme projectes simi-
lars tant a la universitat com a les es-

coles d’educació secundària.
Pel que fa als reptes plantejats, 

MoraBanc Andorra busca aconse-
guir que anar als partits de bàsquet 
sigui una opció d’oci prioritària per 
a la població d’entre 20 i 40 persones; 
Unicef vol potenciar la col·laboració 
dels joves amb l’entitat; i l’escola Va-
tel cerca com potenciar les professi-
ons de turisme i hoteleria. H

Un total de 68 alumnes 
hauran de resoldre els reptes 
de MoraBanc, Unicef i Vatel
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Ledesma, director de màrqueting de Grandvalira

Tallers per conscienciar sobre mobilitat sostenible

NOMENAMENT 3 Grandvalira ha nomenat com a nou director de màrqueting 
David Ledesma. Després de quatre anys de trajectòria al capdavant del de-
partament de màrqueting i desenvolupament de negoci d’Ordino Arcalís, 
Ledesma assumeix aquest càrrec, segons van indicar des de Grandvalira, 
amb l’objectiu de donar un impuls a la nova línia estratègica de l’estació, ai-
xí com de «contribuir a optimitzar el procés d’integració d’Ordino Arcalís a 
Grandvalira-Nevasa i de continuar fent créixer totes dues marques».

ESCOLES 3 Els escolars de 13 i 14 anys de tots els sistemes educatius partici-
paran en un taller per prendre consciència sobre una mobilitat més sos-
tenible. Aquest taller, anomenat Elèctrics!, tindrà una durada d’una ho-
ra i mitja i es desenvoluparà al Museu de l’Electricitat i els seus voltants. 
S’han plantejat diverses formacions per tal de poder treballar amb grups 
reduïts, apropar de manera pràctica els vehicles elèctrics i fer aportaci-
ons per a uns hàbits quotidians sostenibles.

Acord de col·laboració 
entre Creu Roja i CCA

Andorra Telecom 
acudeix a l’AnsibleFest

EMERGÈNCIES 3 La Creu Roja i el CCA 
van signar ahir un conveni de col-
laboració per a la prestació de ser-
veis d’àpats en esdeveniments es-
pecials. Segons va confirmar el 
director general de la Creu Roja, 
Jordi Fernández, aquest acord ser-
virà per «saber a qui hem de trucar 
en cas d’emergència», ja que quan 
hi ha una «catàstrofe» s’han de pre-
parar albergs d’urgència i, dins 
d’aquesta línia, «el que necessitem 
són elements d’higiene, aigua po-
table o articles comestibles». 

INNOVACIÓ 3 El responsable d’auto-
matització d’Andorra Telecom, 
Antonio Jiménez, i l’enginyer del 
mateix departament Albert Ale-
gria participen aquests dies a l’An-
sibleFest 2019, un fòrum tecnolò-
gic internacional que organitza 
l’empresa americana Red Hat, lí-
der mundial en automatització. 
L’objectiu d’aquesta trobada és re-
unir experts i professionals d’ar-
reu del món, que estan utilitzant 
la tecnologia de Red Hat, per com-
partir coneixement i innovacions.

breus
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33 El president de la formació de Progressistes-SDP, Jaume Bartumeu.
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